

Title (en)

Heat exchanger with liquid circulation, especially for motor cars, having a gas-venting passage.

Title (de)

Wärmetauscher mit Flüssigkeitszirkulation, insbesondere für Kraftwagen, und mit Entgasungskanal.

Title (fr)

Echangeur de chaleur à circulation de liquide, en particulier pour véhicule automobile, comprenant un passage de dégazage de liquide.

Publication

**EP 0290339 A1 19881109 (FR)**

Application

**EP 88401080 A 19880504**

Priority

FR 8706327 A 19870505

Abstract (en)

[origin: US4846265A] Heat exchanger comprising a cluster (10) of tubes in which a liquid coolant circulates, at least one collector reservoir (20) mounted at one end of the cluster, an expansion chamber (22) in communication with said collector reservoir at its bottom part and a liquid degasification passage connecting the collector reservoir (20) to the expansion chamber (22), this degasification passage comprising at least one tube (54) of the cluster (10) situated at a level below that of a transverse wall of the collector reservoir (20) as well as a conduit (60) which opens into the expansion chamber (22) and into the collector reservoir (20) facing and at some distance from the mouth (58) of the tube or tubes (54).

Abstract (fr)

Echangeur de chaleur comprenant un faisceau (10) de tubes dans lequel circule un liquide de refroidissement, au moins une boîte collectrice (20) montée à une extrémité du faisceau, une chambre d'expansion (22) communiquant avec ladite boîte collectrice à sa partie inférieure et un passage de dégazage de liquide reliant la boîte collectrice (20) à la chambre d'expansion (22), ce passage de dégazage comprenant au moins un tube (54) du faisceau (10) situé à un niveau inférieur à celui d'une paroi transversale de la boîte collectrice (20) ainsi qu'un conduit (60) qui débouche dans la chambre d'expansion (22) et dans la boîte collectrice (20) en regard et à distance de l'embouchure (58) du ou des tubes (54).

IPC 1-7

**F28F 9/02**

IPC 8 full level

**F28F 9/02** (2006.01)

CPC (source: EP US)

**F28F 9/0231** (2013.01 - EP US); **Y10S 165/917** (2013.01 - EP US)

Citation (search report)

- [YD] FR 2514479 A1 19830415 - VALEO [FR]
- [YD] FR 2514484 A1 19830415 - VALEO [FR]

Cited by

DE4425440A1; GB2303438A; US6123144A

Designated contracting state (EPC)

DE ES GB IT

DOCDB simple family (publication)

**EP 0290339 A1 19881109; EP 0290339 B1 19900926;** BR 8802067 A 19881129; DE 3860690 D1 19901031; ES 2017793 B3 19910301;  
FR 2614979 A1 19881110; FR 2614979 B1 19900629; MX 168116 B 19930504; US 4846265 A 19890711

DOCDB simple family (application)

**EP 88401080 A 19880504;** BR 8802067 A 19880429; DE 3860690 T 19880504; ES 88401080 T 19880504; FR 8706327 A 19870505;  
MX 1137288 A 19880504; US 19037788 A 19880505